






































Dure stroom uit Borssele 

Hoewel de stroom uit de kerncentrale Borssele steeds duur
der wordt, pleit de Zeeuwse Energiemaatschappij voor nieu
we kerncentrales, omdat die goedkope stroom zouden leve
ren. Maar de ontwikkelingen op de energiemarkt wijzen 
ju i st op een toenemend prijsnadeel voor kernenergie. We
derom blijkt dat het pleidooi voor nieuwe kerncentrales 
niet gebaseerd is op reële argumenten. 

Herman Damve 1 d 

De kerncentrale te Borssele is ei
gendom van de Provinciale Zeeuwse 
Energie Maatschappij (PZEM). Deze 
kerncentrale wordt een steeds 
dere last, zo blijkt uit de nota 
"Begroting 1986" van de PZEM. In 
deze nota staat dat de PZEM in 1984 
een winst uit de verkoop van stroom 
heeft gemaakt van 60 miljoen. In 
1986 wordt echter een verlies ver
wacht van 5 miljoen. Dit verlies 
loopt op tot 32 miljoen in 1989. 
Volgens de PZEM er sprake van een 
"ongunstige ontwikkeling van de 
elektriciteitssektor", die niet ge
heel rechtgetrokken zal worden door 
een verhoging van de tarieven met 3 
procent in 1988 en 1989. 

hoge Investeringen 
Hoe komt het dat de PZEM verlies op 
stroomverkoop verwacht? Volgens de 
nota Begroting 1986 is een van de 
oorzaken een vermindering van het 
verschil in prijs tussen de brand
stof van de kerncentrale en van 
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overige centrales. Een andere re
den voor de verslechtering van het 
bedrijfsresultaat vormen de "voort
gaande investeringen, in het bij
zonder ten behoeve van de kerncen
trale". Er moeten telkens nieuwe 
i nvesteringen gedaan worden voor de 
kerncentrale , en die gaan steeds 
zwaarder op de resulta
ten drukken. Immers, die investe
ringén moeten volgens de PZEM over 
een steeds kortere termijn worden 
afgeschreven, waardoor de jaarlijk
se afschrijvingen groter worden. 
In de loop van de jaren is er heel 
wat ekstra in de kerncentrale Bors
sele geïnvesteerd. Uit gegevens 
vanaf 1981 blijkt dat het om een 
totaalbedrag van 340 miljoen gaat. 
De oorspronkelijke investeringskos
ten van de kerncentrale waren 300 
mi ljoen gulden. Uit de omvangrijke 
investeringen die nog steeds worden 
gedaan, volgt dat de bouw van Bors
sele eigenlijk nog steeds niet klaar 
is, dat er nog steeds wi jzigingen 
aan worden gebracht. Uit de Begro-

ting voor 1986 blijkt dat de PZEM 
voor 60 miljoen nieuwe dingen aan wil 
schaffen. Zo moet de procescomputer 
vervangen worden (kosten 29 miljoen) 
en moeten de bovenste kernondersteu
ningsstiften gerepareerd worden (kos
ten 15 miljoen). 

duurdere atoomstroom • 
Oe kosten van de stroom uit Borssele 
zijn onder invloed van het bovenge
noemde de afgelopen jaren sterk ge
stegen. Voor 1986 worden kosten van 
ruim 7 cent per kilowattuur verwacht. 
Dit is, gekorrigeerd voor inflatie, 
een stijging van 30 % sinds 1980. 
Toen waren de kosten 4,4 cent per 
kilowattuur. Daar komt nog bij dat de 
PZEM in haar berekeningen een aantal 
kosten zoals opslag van radioaktief 
afval en ontmanteling van de kern
centrale onderschat. De ontmanteling 
bijvoorbeeld zou volgens de PZEM 
100 miljoen gulden kosten. Dit is 
wel erg weinig als we het vergelij
ken met zeer recente cijfers uit 
Amerika dat de ontmanteling van de 
kerncentrale Humboldt Bay, die ook 
nog een stuk kleiner i s dan Borssele, 
500 miljoen dollar (bijna 1,5 mil
jard gulden) kost. Bovendien wordt 
de kerncentrale op een onjuiste ma
nier afgeschreven. namelijk tegen de 
historiese kostprijs. Dit is de 
prijs die de kerncentrale in het 
verleden heeft gekost. De PZEM wil 
echter een nieuwe kerncentrale in 
Borssele er bij. Dat heeft tot ge
volg dat de bestaande kerncentrale 
tegen vervangingswaarde zou moeten 
worden afgeschreven. Dat is de waar
de die de nieuwe kerncentrale verte
genwoordigt. En omdat kerncentrales 
aanzienlijk in prijs zijn gestegen, 
levert afschrijving tegen vervang
ingswaarde een hoger bedrag op dan 
afschrijving tegen historiese kost
prijs. Volgens de pro-kernenergie 
kommissie Beek is die stijging 3,7 
cent per kilowattuur. Samen met ge
noemde stijging van de kostprijs 
vanwege hogere ontmantelingskasten 
en dergelijke. komen we op een 
prijs van stroom uit Borssele van 
13 cent per kilowattuur . Dit staat 
tegenover een gemiddelde opbrengst 
uit stroomverkoop van ruim 12 cent 
die de PZEM in 1986 verwacht . 

prf)a ten opzichte van kolen 

Oe PZEM wil nieuwe kerncentrale(s) 
te Borssele omdat die goedkope 
stroom zouden leveren. Dat staat in 
een nota van 24 oktober j.l. Oe PZEM 
heeft uitgerekend dat stroom uit 
kernenergie zelfs nog iets goedkoper 



is dan volgens een studie van minis
ter Van Aardenne. Dit komt o.a. 
doordat de PZEM een lagere inflatie 
veronderstelt. Wat betreft de kosten 
van een koleAcentrale neemt de PZEM 
de cijfers van de regering over. zo
als die in januari 1985 gepubliceerd 
zijn. Maar de PZEM verontachtzaamt 
dat zich in die cijfers aanzienlijke 
wijzigingen hebben voorgedaan. In 
een nota van minister Van Aardenne 
van 21 augustus stelt de minister 
dat hij een kolenprijs verwacht die 
aanzienlijk lager is dan hij aannam 
in januari 1985. De minister drukt 
deze kolenprijs uit in dollars. De 
vraag wordt nu: wat wordt de prijs 
in guldens? Van Aardenne neemt een 
dollarkoers die veel te hoog is, nl. 
!3,40 in t985 en f3,t0 in het jaar 
daarop. Het Centraal Plan Buro. een 
belangrijk adviesorgaan van de rege
ring. gaat voor de lange termijn uit 
van een dollarkoers van !2,50 tot 
!2.75. Als we een koers van !2.75 
nemen en daarmee gaan berekenen 
hoeveel de stroom uit kolen kost, 
dan is het resultaat een aanzien
lijke vermindering van de prijs. 
Zelfs zover dat die stroom goedko
per wordt dan de stroom uit de kern
centrale (zie tabel I). Daarbij zien 
we nog af van onderschatting met 

Tabel t Kosten kernenergie Kosten ko 1 en 
PZEM regering regermgstudie Damt Dam2 

kapitaal kosten 7,8 8,5 4,6 3,7 4,2 
onderhoud/bediening 2,1 1.6 1 ,6 1 ,6 t ,6 
brandstofkos~en ~&2- 5 t tO 8 5 5 6 3 
totaal t3.5 TS!2 --l-7!ö Tö!s 12!;-

Tbelichting: 
De kosten van kolen zijn volgens Van Aardenne in t995 reëel 50,t dollar 
per ton. dat wil zeggen !137,6 gulden per ton. In prijzen van t994 komen 
we dan op 180 gulden per ton; daarbij houden we rekening met een inflatie 
van 3% per jaar. Een kolencentrale heeft per jaar bij een vermogen van 
600 MW t,2 miljoen ton kolen nodig. De kolenkosten bedragen dan: 2t6 mil
joen gulden per jaar. De kolencentrale levert bij een belastingfaktor van 
75% (Damt) ruim 3,9 miljard kWh per jaar. Daar volgt uit dat de kosten 5,5 
cent per kWh zijn. Bij 65% (Dam2) zij"n de kosten uit kolen t2,t cent/kWh, 
dat wil zeggen ook dan lager dan kernstroom. Wat betreft kapitaalskasten van 
kolencentrales zijn de gegevens van Van Aardenne overgenomen. De cijfers 
voor .kernenergie zijn overgenomen uit de nota's van PZEM en regering. Die 
cijfers zijn. naar o.a. de Bezinningsgroep Energiebeleid heeft uitgere-
kend een cent of 5 te laag. Dat maakt kolen nog voordeliger dan kern
energie. 
Damt=Damveld 1 
Dam2=Damve 1 d 2 

waarschijnlijk een cent of 5 van de 
prijs van de atoomstroom. Doordat de 
PZEM geen rekening houdt met de 
laatste ontwikkelingen op het ge
bied van de kolen wordt ten onrechte 

de indruk gewekt dat kernstroom 
goedkoop is. Ook hier weer blijkt 
dat het besluit om nieuwe kerncen
trales te bouwen niet gebaseerd is 
op reële argumenten. • 

Lauwe reacties op aardgasonthullingen 
In de vorige Splijtstop publiceerden 
we een aantal citaten uit ambtelijke 
stukke waaruit onder andere bleek dat 
het ministerie van Ekonomiese Zaken 
het aardgas snel wil verkopen om de 
politieke haalbaarheid van kernener
gie te vergroten. Ook het verhaal 
dat de gasprijs voor kleinverbrui
kers is gekoppeld aan de prijs van 
huisbrandolie. kon met deze onthul
ling definitief naar het land der fa
belen verwezen worden. Toch waren de 
reakties op deze en andere onthullin
gen nogal lauw. 

In de Tweede Kamer greep de PSP. bij 
monde van Fred van der Spek, de pu
blikatie in Splijtstop en Bluf! aan 
om een spoeddebat over de kwestie 
aan te vragen. Dat debat vond plaats 
op t2 december jl. Van Aardenne ver
schuilde zich achter het feit dat 
het hier ambtelijke notities betrof 
en dat een minister niet verantwoor
delijk kan worden gesteld voor de 
losgeslagen fantasiën van zij ambte
naren. zolang die niet tot officiêel 
beleid leiden. Hij ontkende dat er 
enig verband bestaat tussen het gas
en kernenergiebeleid en daarmee was 
de politieke kous af. 

Een groot deel van het debat ging 
verder over de Spierenburg-norm. Van 
Aardenne ontkende dat de laagte van 
de gigantenregeling de hoogte van de 
kleinverbruikersprijs bepaalt. Hij 
hield bij hèög en laag vol dat de 
gasprijzen voor grootverbruikers 
zijn gekoppeld aan de stookolieprijs 
en de kleinverbruikersprijs aan die 
van huisbrandolie. De gigantenrege
ling (die speciale regeling die de 
t20 energievreters in Nederland ge
reduceerde tarieven geeft) zou hier 
helemaal buiten staan. 
Hij weigerde echter om de gascon
traGten met het buitenland openbaar 
te maken. Dus de prijs waarvoor het 
Nederlandse gas verkocht wordt. en 
die de gemiddelde hoogte van de bin
nenlandse prijzen zou bepalen. is 
nog steeds geheim. 

Dat is voor de VEGIN reden geweest om 
een jaar terug een juridie.se procedu
re tegen de staat te beginnen. De 
VEGIN vindt dat die exportprijs wel 
openbaar moet zijn. Desgevraagd zei 
deze organisatie van gasdistributie
bedrijven niet veel met de onthulde 
ambtelijke stukken te zullen doen. 
De VEGIN vindt het niet makkelijk om 

Madeleen Helroer 

van gestolen stukken gebrui.k te maken 
en bovendien staat er volgens haar 
niet veel in. "We weten allang dat de 
koppeling van de kleinverbruikers
prijs aan die van huisbrandolie een 
smoesje is. Daarom zijn we ook die 
bodemprocedure gestart". 

Konsumentenkontakt, die eerder veel 
aandacht schonk aan de gasprijsver
hogingen heeft in de laatste Koop
kracht kort de inhoud van de buitge
maa.kte stukken bekend gemaakt. De or
ganisatie heeft zelf met de stukken 
niets ondernomen. Op de publikatie 
in Koopkracht zijn geen reakties ge
komen. "We krijgen wel reakties op 
de gasprijsverhoging van mensen die 
het niet meer kunnen betalen." 
Het Centrum voor Energiebesparing 
tenslotte heeft de stukken nog niet 
bestudeerd. Ze verwacht met de stuk
ken wel iets te kunnen doen in de 
wandelgangen, maar daar heeft ze 
zich de afgelopen maanden niet opge
.houden. • 
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Nieuwe procesvoerder 
tegen Kalkar 

We konden het droevige bericht nog 
op de achterkant van de vorige 
Splijtstop meenemen: Boer Maas heeft 
besloten te verhuizen. Zijn juridie
se stri-jd tegen Kalkar moet hij 
daarvoor opgeven. 
Maas heeft al vroeg tegen de Neder
landse en Westduitse Kalkargroepen 
gezegd dat hij en zijn familie niet 
meer bij de reaktor willen blijven 
wonen als die in gebruik is gesteld. 
Zij voelen zich dan niet meer veilig 
daarom tenslotte heeft Maas de 
kweekreaktor willen tegenhouden. 
Maar bovendien raakte hij zwaar te
leurgesteld in met name de SPD. Die 
partij heeft weliswaar de laatste 
tijd herhaaldelijk laten weten het 
Kalkarprojekt tegen te willen hou
den, maar Maas wi 1 daden zien .• Hij 
wilde niet het risiko lopen dat de 
centrale draait en hij niet meer 
weg kan. 
Er is maandenlang naar een oplossing 
gezocht waarbij Maas door zou kunnen 
gaan met procederen. Als hij zijn 
land zou kunnen verkopen en zijn 
huis behouden, dan zou hij ergens 
anders (voor zijn zoons) een nieuw 
bedrijf kunnen starten, maar offi
cieel nog bewoner zijn van het oude 
huis, en dus belanghebbende. Alle 
pogingen zijn gestrand. Vooral om
dat de bestemming van het gebied 
onzeker is. Er zijn (vage) plannen 
om rond de kweekreaktor een groen
zone aan te leggen. Daardoor zou 
Maas z'n land geen agrariese be
ste~ning meer hebben en was het 
voor boeren dus oninteressant. 
Enkele bedrijven die er grind wil-

stem 

bijeenkomst van de kampagne 'stem te
gen kernenergie, kies voor het milieu 
is succesvol verlopen. De 40 à 50 
aanwezigen, vooral vertegenwoordig
(st)ers van plaatselijke en regionale 
groepen konden zich goed vinden in de 
opzet van de kampagne. In bijna alle 
delen van het land zijn de eerste re
gionale bijeenkomsten al gepland. 
Naast het landelijk sekretariaat bij 
Milieudefensie zijn een 15-tal regiona
le steunpunten gevormd. Ook zijn vijf 
landelijke werkgroepen opgericht: 
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den winnen trokken zich terug om
dat de gemeente Kalkar geen zeker
heid wilde geven over de nodige ver
gunningen. De SPD-regering van de 
deelstaat Nordrhein-Westfalen wil
de geen vinger uitsteken. Dat valt 
haar te verwijten, ten eerste om
dat zij met de plannen voor een 
"groenzone" de verkoop bemoeilijk
te, ten tweede omdat diverse (SPD) 
ministers, konform het partijstand
punt, het laatste half jaar keer op 
keer verkondigden alles eraan te 
willen doen om Kalkar te stoppen. 

Uiteindelijk bleek de enige kandi
daat-koper de Kraftwerk Union (KWU) 
te zijn, de belangrijkste bouwer van 
de kweekreaktor. De bedoeling van de 
KWU was duidelijk: de lastige Maas 
moest ophouden met zijn processen. 
Er was dus geen sprake van het aan
houden van het huis. Maas moest elk 
belang met de regio doorsnijden, op
houden met zijn processen. Uiteinde
lijk is Maas op dit aanbod ingegaan. 
Hij heeft een gangbare prijs gekre
gen voor zijn bedrijf. Hij en zijn 
gezin verlaten een gebied waar hun 
familie generaties lang mee verbon
den was. 
De anti-kernenergiebeweging in 
West-Duitsland en Nederland kan al
leen dankbaar zijn voor wat Maas de 
afgelopen 13 jaar heeft gedaan. Hij 
is een uiterst belangrijke schakel 
geweest in het verzet tegen Kalkar. 
Zijn processen waren de aanjagers 
van een steeds grondiger weten
schappelijke kritiek, en een vast 
punt in het maatschappelijk verzet. 

Maas gaat weg, het procederen gaat 
·verder. Op 10 januari maakte Willi
bald Konisch, leraar uit Wissel 

-De werkgroep materiaal, die de 
krant en het affiche·gaat maken en 
zonodig ook ander materiaal; 

- De werkgroep akties, die tot doel 
heeft via een aantal akties lande
lijke publiciteit te maken voor de 
kampagne; 

- De werkgroep publiciteit. Deze 
groep moet zorgen voor artikelen 
over de kampagne in allerlei bla
den. Bovendien moeten deze mensen 
een politieke diskussie over de 
kampagne van de grond proberen te 
krijgen. 

- De werkgroep scholing. Deze groep 
heeft tot taak scholingsbijeenkom
sten te verzorgen voor plaatselijke 
groepen, die bv. bij verkiezings
bijeenkomsten beslagen ten ijs wil
len komen; 

- De werkgroep financiën. Deze gaat 
nieuwe impulsen geven aan (een ver-

(vijf kilometer van de bouwplaats) 
op een perskonferentie in Düssel
dorf bekend dat hij de fakkel van 
Maas overneemt. Met steun, opnieuw, 
van de Kalkarprocesgroepen. Met 
steun ook van de GrUnen. Het is ju
ridiesonmogelijk dat hij de proces
sen van Maas overneemt. Die worden 
gestopt. Maar er moeten nog enkele 
zeer belangrijke vergunningen wor
den verleend: De zogenaamde "Ein
lagerungsgenehmigung", voor het 
laden van de mantel met kweekele
menten en het opslaan in het ge
bouw van de splijtstofstaven en 
vervolgens een of meer inbedrijf
stellingsvergunnin~en. Pas als die 
laatste vergunning(en) is afgege
ven wordt de kern geladen. Zoals 
in de vorige Splijtstop te lezen 
viel, heeft het vergunningverle
nende ministerie duidelijk gemaakt 
dat de kern van de bezwaren die 
Maas inbracht in de processen, na
melijk de ontoereikende reaktor
veiligheid en de verandering van 
de reaktorkern, bij deze vergunningen 
opnieuw centraal kunnen komen te 
staan. Konisch kan dus de belangrijk
ste techniese bezwaren tegen Kalkar 
inbrengen en profiteren van het ja
renlange werk van met name de weten
schappers Dondereren Kollert, die 
Maas steunden. 

De juridiese strijd tegen Kalkar gaat 
dus verder. De financiële ondersteu
ning door de Stichting Kalkarproces 
ook. Die moet 50 % van de rest-kosten 
van Maas opbrengen, en de kosten van 
de nieuwe processen. Geld blijft dus 
nodig, Giro 77992, Amsterdam 

John Hontelez 

beterde versie van) de kettingbrief. 
Over êên belangrijk punt is nog geen 
besluit genomen. En dat is de vraag 
of er in de week van 6 - 13 april 
een landelijke manifestatie moet ko
men (een energiefestival of een 
lijsttrekkersdebat), of dat we ons in 
die week beperken tot het geven van 
een publicitair startschot aan de kam
pagne. Het hangt af van de menskracht. 
Eind maart, begin april als de uit
slag van de gemeenteraadsverkiezingen 
bekend is, zal nog eenmaal een lande
lijke voorbereidingsbijeenkomst 
plaatsvinden. 
Wie plaatselijk aan de slag wil of 
belangstelling heeft voor een van de 
werkgroepen kan kontakt opnemen met 
het sekretariaat, p.a. Vereniging 
Milieudefensie, Tweede Weteringplant
soen 9 1017 ZD Amsterdam tel. 020-
221366. 
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Een internationale AKB-vergadering besloot tot een aktiehandboek 
over nukleaire transporten 

AKB internationaal bijeen 
Van 15 tot 17 november kwamen 38 
kernenergietegenstand(st)ers ui t 12 
landen bijeen in Maastricht om in
formatie uit te wisselen en te over
leggen over kampagnes tegen radioak
tief afval, transport van nukleair 
materiaal en export van atoomtechno
logie. Ook wisselde men ideeën uit 
over kampagnes voor alternatieve 
technologie. De internationale ver
gadering was georganiseerd door 
WISE-Amsterdam. 
Een belangrijk resultaat van de bij
eenkomst was de beslissing om een 
intèrnationaal transport-aktiehand
boek samen te stellen. Nukleaire 

Plannen voor Brabantse 
duurzame energie getorpe
deerd 

Tot voor kort zag het er naar uit 
dat de Provinciale Staten in Brabant 
steun zouden geven aan plannen voor 
duurzame energie. De brabantse PPR 
had een initiatiefvoorstel ingediend 
waarin gepleit werd voor de oprich
ting van een stuurgroep Nieuwe 
Energie. Deze stuurgroep zou de in
t roduktie van duurzame energie moe
ten gaan stimuleren. Het benodigde 
geld kon volgens de PPR uit de gigan
tiese reserves van de PNEM onttrokken 
worden. 
In een kommissievergadering van 22 
november waren alle frakties , behal
ve de VVD, in grote lijnen akkoord 
gegaan. Het leek er op dat het voor
stel met steun van het CDA zou wor
den aanvaard . Maar wat blijkt nu: 

transporten bieden veel mogelijkhe
den om aktie te voeren tegen de 
atoomindustrie. Volgens het Inter
nationale AtoomEnergie Agentschap 
vinden er ter wereld jaarlijks meer 
dan 9 miljoen van dergelijke trans
porten plaats . 
De werkgroep kernafval besloot tot 
het maken van een soort basisboekje, 
waarin een kort overzicht moet komen 
van programma's voor kernafva lver
werking in zoveel mogelijk landen. 
Het boekje zal ook kaarten bevatten 
met bestaande en geplande opslag
plaatsen en verwerktngsinstallaties. 
WISE-Amsterdam zal deze uitgave ver
zorgen. Men wil in februari '86 
klaar zijn. (PvM) 

zonder veel blikken of blozen wordt 
het voorstel op de voltallige Sta
tenvergadering van 13 december met 
grote meerderheid verworpen door de 
VVD en ..... CDA. 
De kontendraaiers van het CDA zijn 
weer eens omgezwaaid. Het vermoeden 
bestaat dat de CDA-leden door de 
direkteur van de PNEM fors onder 
druk gezet zijn om hun sympatie met 
het voorstel Nieuwe Energie te laten 
varen. De PNEM was bij voorbaat al 
tegen het plan. Ze wi l geen cent 
weggeven uit haar reservepot van on
geveer 1 miljard gulden . Ook heeft 
de PNEM geen behoefte aan advies 
van een stuurgroep, zeker niet als 
daarin ook de milieu- en energiebe
weging deelneemt. Met andere woor
den: laat het allemaal maar over 
aan de PNEM. 
Met het voorstel Nieuwe Energie ge
beurt verder niets meer. (PvM) 

(bron: Wim Kersten in Allicht nr 1 
jrg 1986) 

Werknemers moesten 
anti-stralingspillen slikken 

Werknemers van de Hinkley Point 
kerncentrale in Somerset (Engeland) 
kregen op 29 november te horen dat 
ze anti-stralingstabletten in moesten 
nemen, tijdens een lekkage van 8 ton 
besmet gas. Het was de eerste keer 
in Groot-Brittanië dat deze noodpil
len ingenomen moesten worden. Er wer
den 500 van de werknemers /sters die 
de pillen slikten ziek, een nevenef
fekt als zulke tabletten op lege 
maag toegediend worden. Natuurl ijk 
verklaarde de 'Central Electricity 
Board' dat de hoeveelheid radioakti
viteit van het ontsnapte kooldioxide
gas "van geen belang" was. Het onge
val was het derde serieuze incident 
bij deze gasgekoelde kernreaktor in 
een maand tijd. 
(bron: WISE News Communicee 242, 
13-12-'85) 

Initiatief tot Basisgroepen
boek 
Een aantal mensen uit drie verschil
lende basisgroepen hebben het initia
tief genomen om eE:n boek te maken o
ver basisgroepen. Het is de bedoeling 
om een beschrijving te geven van de 
periode november '83 tot het heden. 
November '33 omdat dat de tijd was 
waarin voor het eerst de naam basis
groepen tegen kerngeweld en milita
risme opdook . We willen verscheide
ne aspekten van de beweging aan bod 
laten komen , zoals de diskussies 
over geheimhouding en bonzendom, mo
tivatie, organisatiestruktuur, de 
re.d.enen waarom iemand speciaal kiest 
voor het basisgroepenmodel etc, etc •. 
Hierbij vragen wij mensen uit de ba
sisgroepen om stukken over de eer
dergenoemde onderwerpen te schrijven 
en vóór 15 februari op te sturen naar 
Postbus 8094 6710 AB te Ede, o.v .v. 
basisgroepenboek. 

Nieuw sekretariaat 
Atoomvrijstaat 
De Stichting Atoomvrijstaat gaat een 
landelijk sekretariaat inrichten om 
haar bereikbaarheid te vergroten. Dit 
sekretariaat zal bestellingen afhan
delen, informatie geven, verzoeken 
tot voorlichting regelen, en perskon
takten onderhouden. Iedere werkdag 
bereikbaar van 1 tot 5 uur, op tele
foonnummer 020-165906. 
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